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Folketingets Finansudvalg
Christiansborg

Finansministeren

23. juni 2009

Endeligt svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 41 af 19. juni 
2009 (Aktstykke nr. 180, § 7).

Spørgsmål:
Vil ministeren redegøre for om aftalen om kommunernes økonomi for 2010 bi-
drager til at løse problemet med, at regeringens plejeboliggaranti endnu ikke er 
opfyldt, og vil ministeren i benægtende fald redegøre for, hvordan regeringen vil 
sikre, at den lever op til den garanti hurtigst muligt? 

Svar:
Indenrigs- og Socialministeriet har oplyst følgende: 

”Plejeboliggarantien trådte i kraft d. 1. januar 2009. 

Indenrigs- og Socialministeriet har ikke oplysninger om, at der skulle være pro-
blemer med at opfylde plejeboliggarantien. 

Det er de enkelte kommunalbestyrelser, der bedst kan vurdere de lokale behov for 
plejeboliger, og det er kommunalbestyrelsens ansvar at sørge for, at plejeboligga-
rantien opfyldes.

Plejeboliggarantien er vedtaget ved lov, og i den forbindelse blev kommunerne 
kompenseret for de merudgifter, der er forbundet med kommunernes opfyldelse 
af garantien.”

Der henvises endvidere til svarene til spørgsmål 45 og 46. 

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen
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